
 
 
 
 
 
 
 
 

Aan het College van Burgemeester en Wethouders 
Stadhuis Rotterdam 
Coolsingel 40 
3011 AD Rotterdam 
 
Schriftelijke vragen ex. Art 32 van het Reglement van Orde 
Betreft: Toegankelijke transzorg in Rotterdam 

  
Rotterdam, 18 april 2025 

Geacht college, 

De toegankelijkheid van transzorg in Nederland staat al geruime tijd onder druk. Het 
recent verschenen rapport "Niets zonder ons. Toegang tot transzorg voor 
transjongeren in Den Haag" VU, 2025 maakt op indringende wijze inzichtelijk hoe 
transjongeren in de Haagse regio structurele belemmeringen ervaren in hun zoektocht 
naar passende zorg en ondersteuning. Het rapport – tot stand gekomen via een 
community-led methode waarbij transjongeren zelf onderzoek deden – laat zien dat 
deze jongeren vaak te maken krijgen met lange wachttijden, een gebrek aan erkenning 
van non-binaire identiteiten, beperkte toegang tot meertalige informatie, en een 
zorgsysteem waarin hun autonomie onvoldoende serieus genomen wordt. Naast deze 
obstakels belicht het rapport ook de kracht en vreugde (‘transjoyʼ) die jongeren halen 
uit hun identiteit, mits er ruimte en ondersteuning is vanuit de gemeenschap en 
instanties. 

Ook in Rotterdam signaleren wij vergelijkbare geluiden. De D66-fractie maakt zich 
zorgen over het gebrek aan laagdrempelige en toegankelijke transzorg voor jongeren 
in onze stad. Rotterdam is een diverse en internationale stad, en het is van groot 
belang dat transjongeren hier veilig kunnen opgroeien, zichzelf kunnen zijn en toegang 
hebben tot passende zorg – ongeacht taal, achtergrond of identiteit. De conclusies en 
aanbevelingen uit het Haagse rapport roepen bij ons de vraag op in hoeverre 
Rotterdam hier zelf beleid op voert en ruimte maakt voor initiatieven die vanuit de 
gemeenschap zelf ontstaan. Daarom stellen wij het college graag een aantal gerichte 
vragen over de organisatie van transzorg in Rotterdam, de betrokkenheid van 
wijkteams en huisartsen, en het ondersteunen van community-led initiatieven. Ook 
willen wij weten hoe de gemeente inzet op het versterken van queer- en 
transvriendelijke ruimtes en inclusieve voorlichting op scholen.  

1. Bent u bekend met het onderzoek "Niets zonder ons. Toegang tot transzorg 
voor transjongeren in Den Haag" VU, 2025? 



2. Herkent het college de knelpunten die in het rapport worden geschetst, en ziet 
het college vergelijkbare signalen onder Rotterdamse jongeren? 

3. Heeft het college zicht op de wachttijden en toegankelijkheid van transzorg 
binnen Rotterdam en de regio Rijnmond? 

4. In hoeverre worden huisartsen en wijkteams in Rotterdam betrokken bij 
laagdrempelige transzorg? 

5. Is het college bereid om, naar voorbeeld van Den Haag, community-led 
initiatieven van transjongeren financieel en beleidsmatig te ondersteunen? 

6. Gemeente Den Haag zal een projectleider aanstellen om de aanbevelingen uit 
het rapport uit te voeren. Ziet u mogelijkheden voor een vergelijkbare aanpak in 
Rotterdam? Zo niet, waarom niet? 

7. Welke maatregelen worden genomen om Engelstalige en meertalige 
informatievoorziening over zorgtoegang beschikbaar te maken? 

8. Hoe zorgt het college ervoor dat queer- en transvriendelijke ruimtes voor 
jongeren beschikbaar blijven en worden versterkt? 

9. Is het college bereid om samen met scholen en de GGD te investeren in 
genderinclusieve seksuele voorlichting op Rotterdamse scholen? 

We zien de beantwoording met belangstelling tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
 
 
Agnes Maassen  Larissa Vlieger 
D66 Rotterdam  GroenLinks Rotterdam  
  
 
 
 
 
 
 
 


